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NIEUWSBRIEF 
Voor leden van de VVD Oldambt  
 
Van de redactie 
 
De eerste Nieuwsbrief in eigen beheer!   
We zijn er trots op. Met elkaar proberen we 3 x per jaar via deze Nieuwsbrief de lokale 
politiek en het wel en wee van VVD Oldambt onder de aandacht van onze leden en 
belangstellenden te brengen. 
We laten u in iedere Nieuwsbrief door onze wethouder en fractieleden op de hoogte 
brengen van de politieke agenda en de standpunten van VVD Oldambt daarin. 
Zoals de voorzitter op de ALV al zei: we staan maximaal open voor ledenparticipatie!! 
Vandaar dat we in deze Nieuwsbrief de mailadressen en telefoonnummers van politiek 
verantwoordelijken en het bestuur plaatsen. 
Opdat u ons altijd kunt bereiken!! 
 
Ook plaatsen we korte bijdragen van b.v. nieuwe leden.  Of andere interessante zaken. 
Zoals ditmaal het opiniestuk, ook geplaatst in DvhN 18-3-2024, van ons 2e kamerlid 
Thierry Aartsen inzake onze pensioenen.  
 
Wist u dat alle politieke vergaderingen op woensdagavonden worden gehouden in de 
Halte Democratie, Havenkade-West 1 te Winschoten. Ze zijn openbaar dus u kunt altijd 
een vergadering bijwonen. Op de site van www.gemeente-oldambt.nl zijn alle 
vergaderingen geagendeerd. De agenda’s zijn meestal 1.5 week van tevoren inzichtelijk.  
Ook kan iedereen de vergadering online volgen via de gemeentelijke site: 
www.gemeente-oldambt.nl/bestuur en organisatie/gemeenteraad/meekijken 
 
Van alle activiteiten krijgt u een aparte convocatie met alle ins en outs. Meestal zo’n 3 
weken van tevoren.  
We kijken erg uit naar het 1e bedrijfsbezoek. 10 mei krijgen we, bij hoge uitzondering, een 
kijkje achter de schermen van het crematorium te Winschoten. Een unieke mogelijkheid 
de dag na Hemelvaart….     We zorgen wel dat iedereen weer goed thuiskomt!  
 
Ook is de VVD Oldambt site weer geheel ge-update! Dennis Koers is onze nieuwe 
webmaster. We zullen actuele politieke onderwerpen continue verversen, uiteraard met 
de hulp van wethouder en fractie! Leuk om eens te bezoeken. Website: oldambt.vvd.nl 

Veel leesplezier!!! 



Van de voorzitter                                                          Algemene Ledenvergadering 
 
“Welkom Thuis”, dat waren de openingswoorden die de voorzitter sprak op de 
drukbezochte én gezellige ALV/oprichtings vergadering op 11 april jl. in de Esborg te 
Scheemda. Dat was het gevoel dat het bestuur a.i. overhield aan de vele leden-contacten 
de afgelopen tijd d.m.v. huisbezoeken, telefoongesprekken, bemoedigende mails en 
appjes, etc. Ook gaven die vele gesprekken met de leden aan dat zij de lokale politiek op 
een prettige manier weer terugwensten binnen de partij. Geen discussies over punten, 
komma’s of procedures. We zijn een politieke partij, dus moet (lokale) politiek de rode 
draad zijn. Het bestuur en de “politiek” (fractie en wethouder) moeten benaderbaar en 
zichtbaar zijn. 
 
De laatste 2 jaren is er hard gewerkt om hier vanavond zo bij elkaar te zijn op deze 
bijzondere (her)oprichtingsvergadering VVD Oldambt. Speciale dank voor de hulp en 
standvastigheid gaat uit naar de fractie, wethouder Erich Wünker én Hiltsje Rijlaarsdam. 
Ook een woord van dank aan diverse mensen op Partij Buro Den Haag, die ons altijd zeer 
welwillend van dienst geweest zijn. 
 

 
 
 Ook werden enige personele zaken behandeld : 

- Een speciaal welkom aan ons nieuwste lid Floris Haijer. 
- Janny Siertsema is niet meer woonachtig in deze regio, zij is sinds een tijdje 

opgenomen in een gesloten afdeling in Haren. 
- Er was een kort moment van stilte voor de 2 leden die ons zijn ontvallen: 

De heer Ten Have en mevrouw Meiborg-Starken. 
- Tevens een vermelding van een geboorte bij één van de leden, Esther Hessels en 

Jan-Martin Koetje zijn bevallen van prachtige dochter, Daphne. Ze zijn verblijd 
met een presentje.  

Na alle plichtplegingen werd het bestuur a.i. bij acclamatie verkozen: 
Voorzitter: Job Steynis (ook Opleiding en Talent ontwikkeling)           steynis.j@gmail.com 
Secretaris: Dennis Koers – Lubach                                                     secr-vvd-oldambt@ziggo.nl 
Penningmeester: Wim Kroeskop                             penningmeestervvdoldambt@gmail.com 
Alg. Bestuurslid: Martin Komies (communicatie en campagne leider) 



De penningmeester gaf uitleg over de eerste begroting en die werd zonder aanvullingen 
goedgekeurd. 
Donaties zijn altijd welkom. Binnenkort hebben we ons eigen bankrekeningnummer en 
de penningmester zal u graag info geven hoe dat uw donatie meteen bij VVD Oldambt 
terecht komt. In de loop van dit jaar zullen we daar in een apart schrijven nog verdere 
helderheid in verscha en. 
 
Gezien de staat van de ledenlijst zijn door bestuur, met omarming van de “politiek”, een  
tweetal prioriteiten voor de komende 2 jaar vastgesteld 

- Prio 1      Het terugbrengen van de lokale politiek binnen VVD Oldambt. 
- Prio 2      Ledenweving en -binding 

Het daaruit volgende Aktieplan werd behandeld: 
Basisgedachte is dat er iedere maand, behalve tijdens het reces, een activiteit binnen 
VVD Oldambt plaatsvindt. 
Concreet: 

- Eind april deze nieuwsbrief 
- 10 mei bedrijfsbezoek Uitvaartcentrum Oost-Groningen, 16h00-18h00 

Uitnodiging reeds verzonden.    Zeer exclusief bezoek!!!    Schijft u snel in…… 
- 24 mei Meet & Greet van genodigden met de “politiek” 
- 6 juni Europees Parlement       verkiezingen 
- 4 juli Overlegavond met de “politiek” met b.v. Alg. Beschouwingen en andere 

inbreng 
Uitnodigingen met alle info per activiteit volgen. 
De aanwezige leden hadden nog enkele fijne suggesties. We gaan kijken of we die verder 
kunnen uitwerken. 
Na de zomer hoopten we een zeer bijzondere spreker nl de heer Johan Remkes te mogen 
ontvangen. Helaas is Johan Remkes dan op vakantie.  Dus zijn we naarstig op zoek naar 
een interessante andere invulling met sprekende namen!!  
 
Om gelijk de daad bij het woord te voegen kregen wethouder en onze raadsleden ruim de 
tijd een update te geven van de actuele politiek. Gelukkig ontstond er een aardige 
discussie met diverse vragen. Daar moeten we naartoe: betrokkenheid. Fijn voor leden 
maar ook visa-versa voor onze vertegenwoordigers zelf!! 
 
Het verslag en de begroting van ALV 11 april 24 zijn geplaatst op www.vvd.nl/mijndossier 
 
Graag tot ziens op een van onze activiteiten. Voor en door de leden!! 
 
Met liberale groet 
 
Job Steynis 
voorzitter 
 
 
 
 
  



Van de fractie 
 
Wist u dat de fractie rechtstreeks te bereiken is via:     oldambtstervvd@gmail.com  
 

- We hebben we met een aantal ondernemers uit de Engelstilstraat contact gehad m.b.t. 
parkeren. Hier hebben we ook vragen over gesteld aan College en de beantwoording ook 
weer teruggekoppeld. Gaan we als VVD ook zeker de vinger aan de pols houden. 

- De fractie is op bezoek geweest bij Dorpsbelangen Midwolda n.a.v. de avond: Ontmoet de 
gemeenteraad. Een nuttige kennismaking en de lijntjes zijn weer gelegd, waar we over en 
weer een warm gevoel aan overhielden. 

- Vanuit Nieuweschans hebben we ook het aanbod gekregen langs te gaan en dat zullen we 
binnenkort plannen. Kortom de fractie staat met de poten in de klei en is in contact met 
diverse inwoners, ondernemers en organisaties. 

 
 
Onderstaand motie, ingediend door GroenLinks en PvdA inzake Kernenergie. 
Het was Groninger avond in de Raad dus deels in het Gronings. 
 
Motie : De raad van Oldambt, in vergadering bijeen op 27 maart 2024 
Constaterende dat: 
- Demissionair premier Rutte in een debat op zondag 28 februari uitsprak een 
kerncentrale in Groningen te willen. 
Overwegende dat 
- Het nog meer dan 10 jaar duurt voor een kerncentrale operationeel kan zijn, terwijl de 
CO2 reductie veel eerder moet starten; 
- Een kerncentrale niet past bij de ambities voor groene hernieuwbare energie in onze 
gemeente en provincie; 
- Een mogelijke stijging van het zeewater door de klimaatverandering extra risico’s voor 
locaties met kerncentrales met zich meebrengt; 
- Groningen een gebied is waar veel aardbevingen voor komen;  
- De bouw van een kerncentrale miljarden kost die dan niet aan isolatie van woningen, 
winning of opslag van zon- of windenergie of productie van waterstof kan worden 
besteed; 
- Schades ontstaan door atoomkernreacties worden niet gedekt. Te grote risico’s voor 
verzekeringsmaatschappijen. Verzoekt het college dat: 
- De gemeente Oldambt tegen de bouw van kerncentrales in onze provincie is 
-De gemeente Oldambt gezamenlijk zal optrekken met de Provincie Groningen en andere 
gemeenten in onze provincie om de bouw van een kerncentrale te voorkomen 
 
VVD Woordvoering motie kernenergie VVD Oldambt: Mandy Meertens 
Voorzitter, laat ik beginnen met aangeven dat deze last minute motie ons heeft verbaasd. 
Rutte heeft zijn uitspraak gedaan en teruggenomen en dat al 3 jaar geleden. Dat de motie 
nu ineens een dag voor de raadsvergadering moet komen, doet de VVD denken dat 
GL/PVDA banger zijn voor een kerncentrale in Groningen dan voor het klimaatprobleem. 
Terwijl je juist zou verwachten van een partij (of 2 partijen) die zich zo inzetten voor het 
klimaat dat ze alle kansen en opties onderzoeken en verwelkomen. Het klimaat gaat ook  



de VVD aan het hart en juist daarom is het zo belangrijk om alle opties en ontwikkelingen 
open te houden, ook in Groningen. Houdt dat in dat er een kerncentrale in Groningen 
moet komen? Nee maar de deur dichtgooien gaat het zeker klimaat niet verder helpen. 
Nu wil ik er geen technisch en inhoudelijk verhaal van maken, want ik snap dat GL/PVDA 
onze Provincie liever blijft volplempen met windmolens die tot in de hemel reiken, 
zonneweides tot zo ver het oog reikt en al die energie kan worden vervoerd via 
hoogspanningsmasten. Het landschap waar altijd zo voor wordt gestreden door deze 
partijen zal steeds minder open zijn met alle gevolgen van dien. Kernenergie is door de EU 
aangemerkt als duurzame energie. Dat wil niet zeggen dat er persé een kerncentrale of 
een SMR (Small Modular Reactor) in Groningen moet komen, maar ook niet dat het persé 
niet kan. Wat ik u wel kan vertellen is dat vele inwoners wel klaar zijn met nog meer rode 
lampen, gebrom van windmolens en overal zonneweides. Als je werkgelegenheid en 
betrouwbare energie die betaalbaar blijft voor de inwoners belangrijk vindt dan kan je 
volgens de VVD op voorhand geen energiebronnen uitsluiten. 
Om mor eem in het Grunnings te spreekn VEURZITER , volgens DE VVD binn ze bie de 
GruinLinkse/aabaaiders club UILEMOAL IN TOEZE! 

 
Voor     :    D66 (1), GroenLinks (1), PvdA (3), SP (2), VCP (3) 
Tegen   :   CDA (2), ChristenUnie (1), Gemeentebelangen Oldambt (4), Oldambt Aktief    
(1), Partij voor het Noorden (3), PVV (1), VVD (2) 
En daarmee werd deze motie verworpen!!! 
 

Mandy Meertens 

VVD Oldambt  

Fractie vz 

 

 

 

 

 

 

Leden in contact met de fractie 
We willen als fractie de fractievergadering openstellen voor leden om aan te schuiven en 
mee te praten. Iedere maand kent De Raad een vaste cyclus waarbij u in het fractieoverleg 
de week – woensdag - voorafgaand aan de Beeldvormende Raadsvergadering (BBR) van 
harte welkom bent om mee te praten in onze vergaderkamer in Halte Democratie.  
Leden kunnen zich aanmelden via het mailadres van de fractie: 
oldambtstervvd@gmail.com  De stukken t.b.v. de raadsvergadering worden ca 1,5 week 
voor die BBR-avond geplaatst. Dus paar dagen voor fractieoverleg.  Zie elders in deze 
Nieuwsbrief. 
 
 
 



Extra raadsvergadering asielopvang Winschoten 
Op donderdag 18 april hebben we een extra raadsvergadering gehad t.b.v. de opvang van 
asielzoekers in Oldambt. Op dit moment worden 180 asielzoekers opgevangen aan de 
Stikkerlaan in Winschoten. Het college wil deze opvanglocatie met 5 jaar verlengen en 
heeft de Raad gevraagd input op dit besluit te geven. Samen met andere partijen heeft de 
VVD Oldambt een gezamenlijk statement opgesteld met de strekking dat we het college 
ondersteunen in dit besluit. Voor ons zijn hierbij de belangrijkste redenen: 
- Conform de spreidingswet moet Oldambt tenminste 170 asielzoekers opvangen en met 
deze locatie voldoen we aan onze verplichting; 
- Er is weinig tot geen overlast in de wijk; 
- Het COA levert een extra BOA ter ondersteuning van de veiligheid; 
- Vanaf de opvanglocatie faciliteiten goed bereikbaar zijn, wat verveling tegengaat; 
- Wij als gemeente onze verantwoordelijkheid zien, maar wel met de belangrijkste 
voorwaarde dat onze inwoners geen overlast ervaren en dit op deze locatie het beste tot 
zijn recht komt. Het college zal op aandringen van de VVD-fractie de raad via 
nieuwsbrieven op de hoogte houden. 
 
Bezoek aan SOOOG 
In februari jl. zijn Mandy en Sander op bezoek geweest bij Stichting openbaar onderwijs 
Oost-Groningen (SOOOG). Als fractie proberen we maandelijks bij bedrijven, wijk- en 
dorpsbelangen en maatschappelijke instellingen langs te gaan. Het helpt ons in de 
beeldvorming van stukken die in voorbereiding liggen voor de raadvergaderingen. Op het 
gebied van onderwijs en dan met name de huisvestingslocaties ligt er een stevige stuk in 
het vooruitzicht. 
We hebben met het bestuur gesproken over de ontwikkelingen die zij zien in het 
onderwijsveld en de relatie met de gemeente. Deze relatie is gelukkig al jaren goed! 
Mandy heeft naar aanleiding van ons bezoek aan SOOOG het college vragen gesteld. We 
konden de opgehaalde kennis direct in de praktijk toepassen. 
Voor de zomer komt het stuk t.a.v. onderwijshuisvesting op de raadsagenda! 
 
Sander Leuning 
VVD Oldambt 
raadslid 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
  



 
 

Fractie en wethouder VVD Oldambt: 
Erich Wünker 

Wethouder VVD Oldambt 
erich.wunker@gemeente-oldambt.nl 

 
Mandy Meertens      Sander Leuning  
Fractievoorzitster VVD Oldambt    Raadslid VVD Oldambt  
mandy.meertens@gemeente-oldambt.nl  ander.leuning@gemeente-oldambt.nl  
06-30433603      06-39568606 
 
Sjaak van ‘t Westeinde     Paula van Dijken 
Fractieondersteuner VVD Oldambt   Fractieondersteuner VVD Oldambt 
sjaak.vantwesteinde@gemeente-oldambt.nl         paula.vandijken@gemeente-oldambt.nl 
06-29058214      06-31007329 
 
 
                                                    
Europese Verkiezingen      6 juni  
6 juni worden er weer verkiezingen gehouden voor het Eur. Parlement.  Mocht u op enige 
wijze hulp nodig zijn bij het vervoer van/naar stembureau of een (onderhandse)-volmacht 
wenst af te geven zijn wij graag bereid u hierbij te helpen. En altijd (kopie) ID 
meegeven/meenemen. 
Neem even contact op met Job Steynis      06-083245111 
Met kiezerspas en identificatie kunt U trouwens in heel Nederland overal stemmen !   
Kiezerspas aan te vragen schriftelijk min. 5 dagen voor verkiezing op gemeentehuis met 
bestemd formulier OF persoonlijk naar gemeentehuis gaan tot min. 1 dag voor verkiezing 
met stempas en ID.  
 
 



Even voorstellen 
 

Uw secretaris: 

Sinds 2021 ben ik lid van de VVD, nog niet heel erg lang maar ik voel me er toch al helemaal 
thuis. Ik voel me liberaal, en dan past de VVD uiteraard als de beste! Het was midden in de 
Corona/Covid periode dat ik erg met de politiek bezig was, ik vermoed dat iedereen wel iets 
vond van hoe er met ons werd omgegaan. 
Ik wilde me aansluiten om mee te kunnen praten, hetzij lokaal en dan ook nog in ons mooie 
Oldambt. De eerste herinneringen zijn dan ook van online meetings en trainingen, gelukkig zijn 
die tijden voorbij en kunnen we weer op een hele natuurlijke manier met elkaar omgaan. 
  
Ik woon sinds 2005 weer in het mooie Noorden, na een aantal jaren in Friesland, Zuid-Holland 
en heel even in Azië te hebben gewoon vond ik mijn weg terug naar Beerta. Want we weten het, 
uiteindelijk gaat er niets boven Groningen! 
Werkzaam geweest in de horeca, bij Hotel In Den Stallen voor en na de overname van de 
markante eerste uitbaters Hans en Heleen Imming. Een prachttijd waar ik graag aan terugdenk, 
het doet dan ook een beetje pijn om te zien dat het nu leeg staat… 
In 2007 ben ik gaan werken in een ander prachtbedrijf, namelijk het Martini Hotel in de stad (het 
vroegere WEEVA). Het bedrijf is in de jaren na 2007 groter geworden met veel nieuwe locaties 
erbij, de groep kocht zelf een hotel in Zuidlaren waar ik de laatste 2 jaren een geweldige tijd heb 
gehad. 
  
Die horeca was prachtig, maar ook heftig en je bent natuurlijk altijd maar aan het werk. Vandaar 
dat ik de overstap heb gemaakt naar de uitvaart, sinds 6 jaar heb ik daar een prachtige job met 
maatschappelijke invulling. Ik ben er helemaal op mijn plaats, en die gastvrijheid zit er altijd nog 
in. Met 13 locaties door het hele land voel ik me gewaardeerd en geïnspireerd vanwege het werk 
dat al die mooi mensen verrichten in ons bedrijf met maar 1 doel: Wij geven iedereen een 
afscheid met een goed gevoel… 
  
Privé woon ik samen met mijn man nog altijd in Beerta, samen met Beagle Mats hebben we het 
er reuze naar ons zin. 
Sinds een aantal weken mag ik me secretaris noemen van de lokale Netwerk van de VVD hier in 
Oldambt, een mooie taak om de politiek weer dichter bij de mensen te brengen. Wij organiseren 
bijeenkomsten, ledenvergaderingen en politieke avonden! Iedereen is welkom en kan zich bij 
ons aansluiten, dat voelt goed en het blijft altijd beschermd in de eigen omgeving. 
  
Ik hoop u snel allemaal te mogen ontmoeten, heeft u al eerder vragen dan kunt u mij bereiken 
via onderstaand emailadres! Tot snel!  

Met liberale groet,                                                           

 

Dennis Koers-Lubach 
secr-vvd-oldambt@ziggo.nl 
 

 

  



Uw penningmeester: 

Beste Oldambtster VVD’ers, 

Voor wie mij nog niet kent, mijn naam is Wim Kroeskop, geboren in 1953. Vroeger groenteboer, 
daarna douanebeambte en nu gepensioneerd. Mijn vrije tijd vulde ik voornamelijk met genieten 
van de kleinkinderen, het schrijven van fantasyromans en koken, maar sinds kort dus ook als 
penningmeester van het VVD-netwerk Oldambt. 
 
Voor mijn werk, vroeger als groenteboer, heb ik nogal wat opleidingen moeten volgen, 
kruideniers- en groentevakdiploma, middenstandsdiploma(weet niet of ze nog bestaan) inclusief 
boekhouden.  
In die tijd heb ik al bestuursfuncties vervuld. Zo ben ik, in die lang vervlogen tijden, secretaris bij 
een drumband en wat later bij een damclub geweest.  
Toen ik op mijn 33ste bij de douane kwam heb ik tijdens en naast mijn werk een fors aantal 
opleidingen en studies moeten doen, waarbij uiteraard rechts- en wetskennis het grootste deel in 
beslag nam. Als laatste heb ik in 2013 nog een opleiding softwaretester aan de CAP-academie 
gedaan omdat ik als materiedeskundige meewerkte aan een nieuw vergunningsaanvraag 
behandelsysteem. Nadat dit gereed was heb ik me met interne controle beziggehouden en 
fungeerde ik als rapporteur strategische goederen voor Den Haag en Brussel. 
In die tijd ben ik eerst penningmeester bij de rijvereniging geweest en kort daarna voorzitter bij de 
honkbalclub. 
 
Van de honkbalclub kennen Job Steynis en ik elkaar. Hij kent mijn liberale instelling en heeft mijn 
interesse gewekt om lid van de VVD  te worden, wat ik dan ook gedaan heb. Hij weet ook van mijn 
bestuurlijke achtergrond en tijdens een gesprek liet hij doorschemeren dat er een aantal mensen 
bezig was om weer een netwerk Oldambt op te richtten. Voor de grap vroeg ik: ‘Jij zeker voorzitter 
en dan wil je mij als penningmeester?’ Het gevolg is dat ik me na een serieus gesprek met Job voor 
deze functie beschikbaar heb gesteld, ondanks dat ik, toen ik net lid was, heb aangegeven dat ik 
alleen “op de achtergrond” hand-en-spandiensten wil verrichten. 
 
Ons idee is een netwerk te creëren waar we elkaar kennen, met elkaar kunnen discussiëren over 
lokale zaken en het ook nog een beetje gezellig hebben. Ik zal dan ook mijn best doen om, samen 
met de andere bestuursleden, te proberen dit te realiseren, maar we rekenen ook op jullie hulp. 
 
Hopelijk kan ik nog een paar jaar wat voor ons netwerk betekenen 
 
 

Met liberale groet, 

Wim Kroeskop 

 

 

 
 
 
 



Floris Haijer,   nieuw lid 
 
Ik ben Floris Haijer (36 jr) en ben sinds enkele maanden lid van de VVD. Ik vind het leuk om 
problemen op een creatieve manier op te lossen.  
Ik woon in Winschoten en ben in het dagelijks leven werkzaam als maag-, darm-, en leverarts in 
het Ommelander Ziekenhuis Groningen. Ik voel mij verbonden met de VVD, maar denk dat vele 
problemen moeten en kunnen worden opgelost zonder dat iemands politieke kleur hierop van 
invloed is.  
Ik sta in het leven met een positieve houding en veel heb veel energie. Onlangs zei iemand tegen 
mij: "Bij jou is het glas niet altijd half vol, maar vol."  In de toekomst zou ik graag iets voor de 
regio of wellicht de landelijke politiek willen betekenen.  
Wellicht komen wij elkaar binnenkort eens tegen. 
 
Groeten,  
 
Floris Haijer 
 
 
10 mei    bezoek aan crematorium Winschoten 
Vergeet u zich niet op te geven voor 3 mei!!  En met hoeveel…bij:    secr-vvd-oldambt@ziggo.nl 
 
 
 
Thierry Aartsen is in de Tweede Kamer VVD-woordvoerder pensioenen 
----------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

Beleggingen van pensioenfondsen moeten saai en betrouwbaar zijn’       
---------------------------------------------------------------------------------------------------------                                             
In een tijd waarin Europa weer meer geld in eigen defensie-industrie wenst te steken. Juist 
kansen voor Pensioenfondsen. 
 
Pensioenfondsen moeten zich aan de afspraak houden en voor het hoogste rendement gaan, 
in plaats van ‘groen beleggen’ heilig verklaren, vindt Thierry Aartsen. 
Het ABP kondigde vorige week aan hun beleggingsbeleid drastisch om te gooien. Daarmee 
bouwen ze voort op de aankondiging van anderhalf jaar geleden om niet langer te willen 
investeren in ‘fossiele’ bedrijven. Een derde van de bedrijven wereldwijd wordt nu 
uitgesloten. 
Net als de meeste mensen draag ik het klimaat een warm hart toe, maar tegelijk zou ik het 
ook fijn vinden om later een zo goed mogelijk pensioen ontvangen. Daar dreigt nu iets mis te 
gaan. Als pensioenfondsen niet kiezen voor het hoogste rendement, maar politiek 
gemotiveerde beleggingskeuzes gaan maken, dan schaadt dat de pensioenen van veel mensen 
die daar zelf nooit voor gekozen hebben. 
Het gaat om serieus geld. Het belegde vermogen van pensioenfondsen is momenteel 
ongeveer 1500 miljard euro. Ter vergelijking; de rijksoverheid geeft dit jaar in totaal 433,6 
miljard uit. Over waar dat geld aan gespendeerd wordt hebben we, terecht, doorlopend 



debatten in de Kamer en daarbuiten. Over de keuzes die met ons eigen pensioengeld gemaakt 
worden hebben we het relatief weinig. 
Dat is op zijn minst vreemd. We hebben samen een van de grootste pensioenpotten ter wereld 
opgebouwd. Om voor een comfortabele oude dag te zorgen investeren pensioenfondsen dit 
geld voor een zo goed mogelijk rendement. Althans dat is de bedoeling. Fondsen moeten doen 
waartoe ze op de wereld zijn: rendement maken voor goede (toekomstige) pensioenen. 
Het politiek activisme stopt niet bij beleggingskeuzes. Zo stuurden ABP en PME vorig jaar, 
samen met professionele activisten zoals Extinction Rebellion en Greenpeace, een brandbrief 
naar het kabinet om te stoppen met fossiele subsidies. Daarmee beperken deze fondsen zich 
dus niet eens tot de pot geld die hun is toevertrouwd, maar lobbyen ze actief bij het 
landsbestuur. 
Los van wat je van de inhoud vindt is dit activisme een kwalijke zaak. De afgelopen tientallen 
jaren hebben miljoenen mensen verplicht een groot gedeelte van hun loon betaald aan deze 
twee pensioenfondsen. Dit verplicht door deelnemers ingelegde geld is niet bedoeld om 
politiek mee te bedrijven of een activistische agenda mee uit te rollen. Als deelnemer word je 
zo gedwongen om mee te betalen aan een politieke actie. 
Met groen beleggen is niets mis, integendeel. Het is verstandig om als fonds te investeren in 
een snelgroeiende en toekomstbestendige sector. Maar ze moeten dit doen omdat het 
bijdraagt aan een goed pensioen voor hun deelnemers, niet vanuit een politieke of 
activistische agenda. Het gaat immers om je oude dag. 
En omdat pensioen vooral iets is van de lange adem, moeten pensioenbeleggingen daarom 
zakelijk, saai en betrouwbaar zijn. Keuzes maken met rendement als leidende principe, in 
plaats van politieke wenselijkheid. 
Pensioenfondsen spelen hiermee een gevaarlijk spel: zij laten deelnemers verplicht 
meebetalen aan een politieke agenda waar deelnemers het niet mee eens zijn. Dit kan hen 
zelfs een lager rendement opleveren. Met zulk beleid zetten de pensioenfondsen het 
draagvlak voor verplichte pensioenafdrachten onder druk. Daarom moeten pensioenfondsen 
gewoon weer gaan doen waarvoor ze zijn opgericht: zorgen voor een goed pensioen, voor nu 
en in de toekomst.” 
 

 

 
 
  


